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 Par to, kā aizvadīts šis mācību gads 
novadā un kādi plāni turpmāk, stāsta 
Ineta Tamane, Ogres novada pašval-
dības domes priekšsēdētāja vietniece 
izglītības, kultūras un veselības lietu 
jautājumos. 

Starpnovadu skolu jaunatnes 
dziesmu un deju svētki

 Ir pagājis vēl viens mācību gads. 
Šogad īpašas izmaiņas izglītības sis-
tēmā valstī kopumā nenotika, līdz ar to 
arī Ogres novadā mācību process no-
ritēja, kā ierasts. 
 Mācību procesu raksturo ne tikai 
izglītības kvalitāte, bet arī bērnu 
radošā darbība, kas izpaužas interešu 
izglītībā, pulciņos, dažādos kolektīvos 
un konkursos. Mums šogad izdevās 
sarīkot Starpnovadu (Ogres, Ikšķiles, 
Ķeguma) skolu jaunatnes dziesmu un 
deju svētku pasākumu “Skola pilsētā” 
23. maijā, kas bija kā ieskaņas pa-
sākums XI Latvijas skolu jaunatnes 
dziesmu un deju svētkiem. Svētkos 
Ogrē iesaistījās ap 2000 bērnu, kuri 
rādīja šajā mācību gadā apgūto. 
Prieks arī par mūsu pūtēju orķestriem, 
gribētos gan, lai to būtu vairāk, svētku 
gājienā jūtami pietrūka viņu pavadī-
juma. Pilsētas svētku gājienu mēģinā-
sim padarīt skanīgāku! 
 Dziesmu un deju svētkos svarīgi 
paust kādu domu, motīvu. Šajā reizē 
kā simbols tika izvēlēts burts, ar ko 
vēlējāmies parādīt, ka burts viens pats 
vēl nav nekas, tas ir vērtīgs kopā ar 
citiem burtiem – veidojot vārdu, un vēl 
lielāka vērtība, ja vārdi veido tekstu un 
vēstījumu. Tas attiecas uz mūsu 
skolēniem un skolām – protams, 
ikviens pats par sevi ir vērtība, bet, 
darbojoties savā klasē vai kolektīvā, 
veidojas bērnu uzskati, vairojas ticība 
saviem spēkiem. 
 Stabilie pieaugušo un bērnu kolek-
tīvi, kas darbojas novada kultūras 
centros, ir garantija, ka visai šai kus-
tībai ir pēctecība. Mēs protam bērnus 
pievērst kultūras vēsturiskajām vērtī-
bām, kas saistās ar mūsu deju un 
dziesmu, tajās ienāk arī jaunas iz-
pausmes formas un tradīcijas, piemē-
ram, modernā deja, kas arī ir kļuvusi 
par šo svētku sastāvdaļu. Es lepojos 
ar mūsu bērnu un jauniešu kolektī-
viem! Par svētku scenāriju un režiju 
liels paldies Rasai Bugavičutei un 
Valmieras teātra režisoram, ogrēnie-
tim Jānim Znotiņam.

Neskaidri izglītības finansēšanas 
modeļa nosacījumi

 Darbu skolās kopumā kavē, pat 
traucē neziņa par izglītības finansē-
šanas modeli nākamajā mācību gadā. 
Jaunais finansēšanas modelis netika 
apstiprināts, līdz ar to arī turpmāk sa-
glabāsies modelis “Nauda seko sko-
lēnam”. Tā nosacījumi gan vēl nav zi-
nāmi. Sarunās Pašvaldību savienībā 
diskutējām par to, ka modelis “Nauda 
seko skolēnam” būtu efektīvs, ja šī 
nauda aizietu tieši uz skolu, nevis paš-
valdības to pārdalītu. Tad ir jādomā, 
vai visas klases būs iespējams finan-
sēt no mērķdotācijām, vai pašvaldībai 
nevajadzēs domāt par papildu līdzek-
ļu piešķiršanu. 
 Nepietiekami no valsts puses tiek 
finansēti atbalsta pasākumi bērniem. 
Aktīvi darbojoties Ogres novada pe-
dagoģiski medicīniskajā komisijā un 
iesaistoties dažādos projektos, esmu 
pārliecinājusies, ka atbalsta pasākumi 
(logopēds, psihologs, speciālais un 
sociālais pedagogs, pagarinātās gru-
pas) noteikti nav tie, uz ko mēs drīks-
tētu ekonomēt. Katrs bērns, kurš mā-
cību procesā saņem papildu palīdzī-
bu, savā attīstībā sper soļus uz priek-
šu, un perspektīvā tas ir ieguvums 
visam novadam, visai valstij. Pieredze 
rāda – jo ātrāk bērnam tiek nodroši-
nāta palīdzība, jo vieglāk un ātrāk ir ie-
spējams veikt nepieciešamās korekci-
jas. Par šiem atbalsta pasākumiem ir 
jādomā jau pirmsskolas izglītībā un ir 
jābūt ciešai sadarbībai starp pirms-
skolu un skolu – ja nepieciešams, bēr-
nam atbalsta pasākumi jāsaņem arī 
skolā. Svarīgi, lai nepieciešamo palī-
dzību bērni saņemtu arī novada pa-
gastu skolās. Uzskatu, ka Ogres no-

vadā atbalsta pasākumu darbā skolās 
ir labas tradīcijas, daudzi mācās no 
mums. Šo darbu vērtēju atzinīgi. Paš-
valdība jau šajā gadā piešķīra papildu 
finansējumu atbalsta pasākumiem.  
 Skolēnu skaits tika piefiksēts 2014. 
gada 27. maijā un septembrī saņē-
mām mērķdotācijas šim skolēnu skai-
tam, bet 1. septembrī skaits mainījās – 
par 80 skolēniem vairāk, līdz ar to visu 
pirmo pusgadu pašvaldībai bija jā-
sedz šī starpība – trūkstošais finan-
sējums tieši atbalsta personālam. 
Sarunās ar IZM esam vienojušies, ka 
skolēnu skaits tiks precizēts 28. au-
gustā, uz to uzstāj vairākas Pierīgas 
pašvaldības. Ceru, ka šo precizējumu 
izdosies iestrādāt arī dokumentos, lai 
tāda situācija neatkārtotos.

Katrai skolai sava virzība 
 Eksāmeni  skolās ir padarītā darba 
rezumējums, eksāmenu reuzltāti būs 
skolu rādītāji, kas vēlāk tiks vērtēti 
gada ietvaros un ilgākā laika posmā 
saistībā ar skolu akreditāciju. Šajā 
gadā esmu izjutusi to, ka skolas arvien 
vairāk domā par savu īpašu virzību, 
savu ceļu. Piemēram, Ogresgala pa-
matskola lepojas ar Ekoskolas titulu, 
pie skolas plīvo Zaļais karogs. Arī Og-
res sākumskola ir iesaistījusies Mam-
madaba projektā un ir zaļi domājoša. 
Ogres Valsts ģimnāzija iet mūzikas 
virzienu un domā par augstvērtīgu ek-
sakto mācību priekšmetu pasnieg-
šanu, skolai ir plāni mūsdienīgi aprīkot 
mācību kabinetus, piesaistot Eiropas 
Savienības (ES) fondu līdzekļus. 
Ogres 1. vidusskolā jau otro gadu tiek 
īstenota komercnovirziena program-
ma, paldies “Iespējamās misijas” sko-
lotājai Agnesei Slišānei. Šim virzie-
nam redzu attīstību. Jaunogres vidus-
skolā ir izveidojušās stabilas tradīci-
jas, šogad prieks par skolēnu zināt-
niski pētnieciskajiem darbiem biolo-
ģijā un krievu literatūrā. Skolēni aktīvi 
iesaistās vēstures izzināšanā, tiek 
pievērsti patriotiskai audzināšanai, 
saglabājot gan krievu tautas kultūru, 
gan novērtējot latviešu tautas vēstu-
riskās kultūras vērtības. Skola aktīvi 
iesaistās pilsētas pasākumos un da-
žādos projektos.
 Par savu ceļu domā arī Madlienas 
vidusskola, šajā mācību gadā tās va-
dību pārņēma enerģiskais direktors 
Edgars Viņķis. Suntažu vidusskola 
šogad svin 95 gadu jubileju. Šai skolai 
ir īpašs noformējums, īpaša māksli-
nieciskā aura, augstā līmenī tiek pa-
sniegtas datorzinības, grafika. Ceru, 
ka līdz ar jaunās direktores, Gintas 
Rūtenbergas, stāšanos amatā varētu 
uzlaboties darbs Suntažu internātpa-
matskolā – rehabilitācijas centrā. Pa-
gājušajā gadā pašvaldība nodroši-
nāja transportu deviņiem 1. klases 
skolēniem, kuri katru dienu no Ogres 
devās uz skolu Suntažos un atpakaļ. 
Nācām pretī vecākiem, jo uzskatām, 
ka tik maziem bērniem vislabāk ir 
atrasties ģimenē. Vecāki arī tagad 
interesējas, vai transports tiks nodro-
šināts arī  turpmāk. Domāju, ka bērnu 
pārvadāšana varētu turpināties, tas 
atkarīgs arī no tā, cik bērniem būs ne-
pieciešams apmeklēt Suntažu inter-
nātpamatskolu – rehabilitācijas cent-
ru.
 Sarežģīta situācija ir Taurupes pa-
matskolā, jo skolai ir divas filiāles. Pal-
dies skolas direktorei Lonijai Pušmu-
cānei par spēju vadīt skolu ar samērā 
nelielu bērnu skaitu lielā teritorijā. 
 Katra no mūsu novada skolām mek-

Izsenis izglītība mūsu tautā bijusi pamatvērtība

91 gada jubilejā
Veru Liliju Spalāni 
Skaidrīti Kalniņu 
Dzintru Bondari 
Valentīnu Logačevu 
Antoņinu Začesti 
Antoņinu Rusakovu 
Mariju Zaķi 
Ernu Pavelkopu 
Janīnu Barāni 

90 gadu jubilejā
Voldemāru Šilaus

85 gadu jubilejā
Jāni Vītolu 
Gaidu Tauriņu 

Ausmu Āriju Zīlemani 
Vladimiru Vilaku 
Skaidrīti Vīksnu 
Zinaidu Vinogradovu 
Feodosiju Fjodorovu 
Janīnu Kalniņu 
Antoņinu Zlidennaju 
Moniku Ciršu 
Jāni Ojāru Bičevski 
Valentīnu Laizāni 
Ilgu Kampus 
Līgu Zvirgzdiņu 
Aiju Cepīti

80 gadu jubilejā
Dzidru Strautiņu 
Kārli Mārtiņu 

SVEICAM JŪNIJA JUBILĀRUS!

Armani Magoni 
Rutu Vaideri 
Antoniju Vilnīti 
Dagmāru Markovicu 
Elzu Kronbergu 
Jāni Kristoforovu 
Jāni Sarkalnu 
Vilmu Kalniņu 
Birutu Apini 
Annu Ekerti 
Valentīnu Puko 
Voldemāru Dudarevu 
Jevgeniju Rubeni 
Kārli Vilciņu 
Helēnu Jezupenoku 
Birutu Dumpi 
Ausmu Kalniņu 

Ogres novada dome sirsnīgi sveic

Laika periodā no 22. maija līdz 4. jūnijam 
Ogres novadā reģistrēti 16 jaundzimušie, 

t.sk. 7 meitenes un 9 zēni.
Ogres novada pašvaldība sirsnīgi sveic jaundzimušo bērniņu vecākus!

lē savu ceļu, un lielais skolēnu skaits 
pierāda to, ka mūsu skolas ir perspek-
tīvas un attīstās. Pēdējos gados pil-
sētas skolās pieaug pirmklasnieku 
skaits. Šogad septembrī sešas pirmās 
klases plānotas gan Ogres 1. vidus-
skolā, gan Ogres sākumskolā. Salī-
dzinot ar iepriekšējo gadu, šogad 
pirmklasnieku skaits plānots par 60 
līdz 70 lielāks kā pagājušajā gadā. 
Pašvaldība nopietni domā par telpu 
nodrošinājumu. 

Ēkā Meža prospektā plāno 
izveidot pamatskolu 

    Esam uzsākuši darbu, lai izstrādātu 
Ogres tehnikuma ēkas Meža prospek-
tā 13 rekonstrukcijas projektu, to 
piemērojot pamatskolas vajadzībām. 
Ir notikušas sarunas ar Izglītības un 
zinātnes ministriju (IZM) par Eiropas 
struktūrfondu piesaisti šāda projekta 
īstenošanai. Pašvaldība ēku plāno 
pārņemt jau 2016. gadā. Ēku rekon-
struējot, tai noteikti jākļūst atvērtai 
skolai, daudzfunkcionālai, lai varētu 
piemērot telpas, atkarībā no pasāku-
ma. Jādomā arī par pagalmu, lai bēr-
niem būtu kur iziet ārā, jo teritorija ap-
kārt skolai ir ļoti maza, jādomā par 
sporta zāli, jo tā nav liela. Ēka ir no-
siltināta, bet iekšā daudz kas jādara, 
tāpēc rekonstrukcijas projekta izstrā-
de jāuzsāk pēc iespējas ātrāk. 
 Ogres tehnikuma ēku Upes pros-
pektā 16 pašvaldība plāno pārņemt 
2017. gadā. Šajā ēkā varētu darboties 
Bērnu un jauniešu centrs, par ēkas 
izmantošanu lems deputāti. 

Plānots sakārtot Ogres 1. 
vidusskolas stadionu

 Liels darbs paveikts saistībā ar 
Ogres 1. vidusskolas stadiona izbūvi. 
Stadiona rekonstrukcijas projekts ir 
gatavs. Tiklīdz būs pieejami Eiropas 
struktūrfondu līdzekļi, varēsim uzsākt 
rekonstrukcijas darbus. Tas varētu 
notikt nākamgad. Stadionā tiks mai-
nīts segums, uzstādītas tribīnes, vei-
doti atbilstoši sporta laukumi, ierīkoti 
āra trenažieri. ES atbalsta šāda veida 
projektus, lai būtu iespējams kvalita-
tīvi realizēt obligāto sporta mācību 
programmu. 
 Šobrīd skolā tiek īstenots labiekār-
tošanas projekts, kas tiek finansēts no 
pašvaldības budžeta līdzekļiem. Tiks 
izbūvēta sadzīves kanalizācija, kas bi-
ja katastrofālā stāvoklī, un jauna lietus 
ūdens kanalizācija, lai lietus notek-
ūdeņi nebojātu skolas ēkas pamatus. 
Tiks sakārtotas arī kāpnes no Bērzu 
alejas puses. 

Atbalsta mājas izveidošanu 
bērniem ar īpašām vajadzībām

 Runājot par atbalstu mūsu bērniem, 
gribu informēt, ka ir uzsākts darbs at-
balsta mājas izveidošanai bērniem ar 
īpašām vajadzībām Suntažu ielā 2. 
Pašvaldība uz gadu ir noslēgusi līgu-
mu ar biedrību “Vecāki kopā”, kura ak-
tīvi darbojas ar ģimenēm, kurās aug 
bērni ar īpašām vajadzībām. Biedrība 
šobrīd strādā ļoti aktīvi, apzina, cik šā-
du bērnu ir. Domāsim, kā šī darba at-
tīstībai varētu piesaistīt Eiropas struk-
tūrfondu finansējumu, lai mūsu bērni 
varētu palikt tepat Ogrē un viņiem te 
būtu nodrošināta nepieciešamā izglī-
tošana un aprūpe, aprīkojums, aktivi-
tātes. Ēkā Suntažu ielā mācās arī 
Jumpravas speciālās inernātpamat-
skolas skolēni, pašvaldība uz gadu ir 
pagarinājusi līgumu ar šo skolu. Ēkā 

14. JŪNIJS – KOMUNISTISKĀ GENOCĪDA UPURU 
PIEMIŅAS DIENA

 Kur esi, tēva sētas svētais miers,
 Kas ceļa vējos mani pasargāji?
 Kur esi, mātes mīlestības zieds, 
 Kas tālēm pāri mājās aicināji?
     (A. Kreņevskis)
 Ogres novada pašvaldība un Ogres 
politiski represēto kluba valde aicina ie-
dzīvotājus uz komunistiskā genocīda upu-
ru piemiņas brīdi pie politiski represēto 
Piemiņas akmens Ogrē, Upes un Meža 
prospekta krustojumā, iepretim Sv. Mei-
narda Romas katoļu baznīcai 14. jūnijā 
plkst. 14.
 Gājiens uz piemiņas pasākuma norises 
vietu plkst. 13.50 no Ogres kultūras centra 
laukuma Brīvības ielā 15.

Turpinājums 2. lpp.

 Kā katru gadu, arī šovasar Ogrē notiks pilsētas svētki. Šogad ir nolemts 
svētkus rīkot 31. jūlija vakarā un 1. augustā visas dienas garumā.
 Pagājušajā gadā Ogres pilsētas svētkos pirmo reizi svētku gājienā pulcējās 
mūsu pilsētas uzņēmumu, iestāžu un oganizāciju kolektīvi. Kuplais svētku 
gājiena dalībnieku skaits pilsētas svētkos pagājušajā vasarā liecina par at-
saucību un vēlmi līdzdarboties, par atbalstu jaunu tradīciju ieviešanā mūsu 
pilsētas dzīvē. 
 Cienījamie uzņēmumu, iestāžu, organizāciju vadītāji! Aicinu jūsu kolektīvus  
arī šovasar piedalīties mūsu pilsētas svētku gājienā, kas notiks 1. augustā. 
Gājiens sāksies plkst. 11.00 no Ogres tehnikuma teritorijas Upes prospektā 16 
(pulcēšanās gājienam plkst. 10.30).
 Gatavojoties gājienam, lūgums padomāt par sava kolektīva atpazīstamību 
gājienā – ar interesantu, atraktīvu noformējumu, vēstījumu, savu “odziņu”, kas 

atšķirs jūsu kolektīvu no ci-
tiem.
Lai svētku organizatori varētu 

saplānot gājiena norisi, 
lūgums līdz 30. jūlijam 
pieteikt dalību gājienā 

pa e-pastu 
ogredome@ogresnovads.lv 
vai tālruni 65071160, norādot 

uzņēmuma, iestādes vai 
organizācijas nosaukumu un 

kontaktpersonu.
Patiesā cieņā un cerot uz 

atsaucību – Ogres novada 
domes priekšsēdētājs 

Artūrs Mangulis

AICINĀJUMS PIEDALĪTIES 
PILSĒTAS SVĒTKU GĀJIENĀ

SAULGRIEŽU GAIDĪŠANA OGRĒ
 Drīz vasaras saulgrieži – laiks, kas iezīmē astronomisko vasaras sākumu, kad 
daba ir pilnbriedā, kad ir gada visgarākā diena un visīsākā nakts.
 20. jūnijā pļavā aiz Ogres kultūras centra notiks vasaras saulgriežu 
sagaidīšanas pasākums.
 No plkst. 9 SAULGRIEŽU TIRDZIŅŠ, kurā varēs iegādāties lauksaim-
niecības produkciju, pārtikas preces, stādus, jāņuzāles, amatniecības darinā-
jumus. Varēs andelēties, iet rotaļās, dancot, iepazīties ar siera gatavošanas 
rituālu uz dzīvās uguns.
 Plkst. 10  Ogres Danču kluba un muzikantu lustes.
 Plkst. 11  deju studijas “Teixma” folk-džez programma.
 Plkst. 11.20  Tautas sadancošanās.
 Plkst. 12  folkloras kopas “Artava” sveicieni Saulgriežos.
 Plkst.19  Ogres Tautas teātra izrāde – R. Blaumanis SKRODERDIENAS  
                  SILMAČOS. Režisors Jānis Kaijaks.
 Plkst. 22.00 – 03.00 ZAĻUMBALLE. 
             Polkas, valšus, ziņģes u.c. spēlē grupa “Kanēlis”.
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atrodas arī internāts Ogres Valsts 
ģimnāzijas skolēniem. Kad īstenosim 
projektu Ogres tehnikuma ēkā Meža 
prospektā, plānots, ka internāts va-
rētu tikt pārcelts uz Ogres Valsts ģim-
nāzijas vienu korpusu, kas savukārt 
nodrošinātu labu bāzi dažādu sporta 
nometņu organizēšanai. Ir informā-
cija, ka nākamajā plānošanas periodā 
ES struktūrfondos plānots atbalsts 
skolu internātu izveidošanai, ko 
mums noteikti arī vajadzētu izmantot. 

Vasarā ir iespēja piedalīties 
nodarbinātības pasākumos 

 Lai atbalstītu trūcīgas un mazno-
drošinātas ģimenes, Ogres novada 
pašvaldība jau vairākus gadus rīko 
akciju trūcīgu un maznodrošinātu ģi-
meņu skolēniem sociālo prasmju un 
iemaņu attīstīšanai, radot iespēju sa-
ņemt pabalstu individuālo mācību lī-
dzekļu iegādei. Šogad šai akcijai 
atvēlēti EUR 6300 un vasarā tajā 
piedalīsies 78 novada skolu skolēni. 
 Ar Ogres novada pašvaldības fi-
nansiālu atbalstu Ogres novada Izglī-
tības un sporta pārvalde, sadarbo-
joties ar novada uzņēmējiem un paš-
valdības iestādēm, šogad realizē jau-
niešu nodarbinātības projektu. Šajā 
projektā tiks iesaistīti jaunieši vecumā 
no 14 līdz 19 gadiem, kuru dzīves-
vieta deklarēta Ogres novadā un kuri 
iegūst izglītību vispārējās pamatiz-
glītības, vidējās izglītības un profe-
sionālajās izglītības iestādēs. Skolēni 
šajā projektā var pieteikties līdz 19. 
jūnijam. Pašvaldība ir piešķīrusi EUR 
7153 lielu finansējumu, atbalstot 55 
skolēnus, kuriem būs iespēja strādāt 
11 dažādos uzņēmumos un pašval-
dības iestādēs Ogres novadā. 

Organizē nometnes bērniem
 Stājoties amatā, es vēlējos organi-
zēt iedzīvotājiem projektu konkursu. 
Prieks, ka šogad šī mana ideja ir re-
alizējusies. Projektu konkursā “R.A. 
D.I. – Ogres novadam” aktīvi iesais-
tījās iedzīvotāji un iesniedza projek-
tus, saistītus ar kultūru, izglītību un 
sportu. Paldies visiem par aktivitāti! 
Projektu konkursā tika atbalstīti 30 

projekti, to īstenošanai piešķirot EUR 
45 000 lielu pašvaldības atbalstu. 
Projekta ietvaros šajā vasarā tiks 
īstenotas sešas nometnes bērniem. 
Tik liels nometņu skaits līdz šim nav 
bijis, un lielākie ieguvēji ir mūsu bērni 
un viņu vecāki. Jāatzīst, ka šim 
darbam jābūt efektīvākam, jo tā ir tikai 
1/3 daļa no nepieciešamā nometņu 
skaita, bet šis ir tikai sākums. Projekta 
rezultātus varēsim novērtēt rudenī, 
kad tie visi būs jau īstenoti. 

Jānovērš nepilnības pirmsskolas 
izglītības iestāžu ēkās

 Pagājušajā gadā tika īstenoti ener-
goefektivitātes paaugstināšanas pro-
jekti sešās novada pirmsskolas izglītī-
bas iestādēs (PII “Cīrulītis”, “Dzīpa-
riņš”, “Saulīte”, “Strautiņš”, “Zelta sie-
tiņš” Ogrē un “Taurenītis” Madlienā). 
Projektu finansēja Ogres novada 
pašvaldība un Latvijas Republikas 
valsts budžeta programma Klimata 
pārmaiņu finanšu instruments (KP 
FI). Uzskatu, ka šie projekti bija sa-
steigti un nepārdomāti, projekta prasī-
bās bija noteikts ļoti īss projektēšanas 
un būvniecības laiks, līdz ar to cieta 
projekta kvalitāte. Šobrīd mēs cenša-
mies apkopot un maksimāli novērst 
dažādas projekta nepilnības. Piemē-
ram, ventilācijas sistēmā, finansēju-
ma trūkuma dēļ un projektēšanas ne-
pilnību dēļ nav atrisināti jautājumi pa-
grabos, lietus ūdens novadīšana no 
ēku jumtiem. Energoefektivitātes rā-
dījumi vēl nav apkopoti, bet, protams, 
ēkās bija silts, arī vizuāli tās izskatās 
daudz pievilcīgāk, bet mans galve-
nais uzstādījums ir – lai apstākļi šajās 
ēkās nekaitētu bērnu veselībai, tāpēc 
ir jāveic dažādi mērījumi un jāseko 
tiem līdzi. 
 

Atgriezties savā novadā!
 Izlaidumu laikā es centīšos pieda-
līties šajos svētkos un personīgi uzru-
nāt gan novada devītklasniekus, gan 
vidusskolu absolventus. Visur es ne-
varēšu būt, tāpēc šajos svētkos svei-
cu visus absolventus, skolotājus un 
vecākus. Absolventiem vēlu apzinā-
ties izglītības joprojām milzīgo vērtī-

bu. Šajā, 21. gadsimtā, pasaules at-
tīstība ir ļoti strauja, līdz ar to arī cilvē-
kam nepārtraukti ir jāattīstās, pielāgo-
joties jaunajiem apstākļiem, jāinvestē 
sevī kā cilvēkā – lasot, izzinot, pieda-
loties dažādos pasākumos. Ļoti ceru, 
ka nevienam no mūsu jauniešiem se-
vis izglītošanas ceļš neapstāsies ar 
atestāta saņemšanu. Katrs ir izvēlē-
jies savu ceļu, un es ļoti ceru, ka tas ir 
saistīts ar mūsu valsts attīstību. Ja 
turpmākās studijas notiks ārpus Latvi-
jas, gribu cerēt, ka iegūtās zināšanas 
kādā noteiktā profesijā vēlāk tiks 
izmantotas savā valstī. Ar skumjām 
gan jāatzīst, ka daudzi jaunieši aiz-
brauc un pēc studijām ārzemēs neat-
griežas, jo uzskata, ka viņiem ir Eiro-
pas līmeņa spējas un potenciāls. Tas 
ir labi, bet nedrīkst aizmirst, ka sava 
valsts mums jāveido kopā un katrs 
cilvēks savai valstij ir vajadzīgs. 
 Zinu, ka ļoti nestabilā un neskaidrā 
stāvoklī atrodas mūsu pedagogi. Kat-
ram no viņiem ir ģimene, arī pedago-
giem ir jāizglīto savi bērni, bet bieži 
vien viņi to nevar atļauties finansiālo 
iespēju dēļ. Tomēr jau izsenis izglītība 
mūsu tautā bijusi pamatvērtība, pat ja 
reizēm ar skumjām secinām, ka mūsu 
valstī daudz kam naudas pietiek, bet 
izglītībai nesanāk. 
 Gribu teikt paldies skolotājiem par 
darbu – absolventu un ikviena cita 
skolēna izglītošana un sagatavošana 
dzīvei nav novērtējama nekādās ma-
teriālās vērtībās. Gan no bērna, kurš ir 
strādājis ar papildu atbalstu skolā, 
gan no tā, kurš ar atzīstamiem panā-
kumiem startējis olimpiādēs un zināt-
niski pētniecisko darbu konkursos – 
bez skolotājiem šādu rezultātu ne-
būtu, un tā ir nenovērtējama skolotāja 
darba vērtība, pat ja tam nav atbil-
stoša finansiālā seguma. 
 Visiem absolventiem vēlu izbaudīt 
izlaiduma prieku un ļoti ceru, ka ikvie-
na absolventa saistība ar dzimto 
skolu pēc gadiem turpināsies, tieko-
ties salidojumos vai izvēloties darbu 
savā novadā. Visiem vēlu siltu, rado-
šu un pozitīvām emocijām bagātu 
vasaru! 

Baiba Trumekalne

Izsenis izglītība mūsu tautā bijusi pamatvērtība

DARBA PIEDĀVĀJUMI
 OGRES CENTRĀLĀ BIBLIOTĒKA aicina darbā: 
• galveno bibliogrāfi/-u un 
• galveno bibliotekāri/-u pieaugušo lasītāju apkalpošanas nodaļā.
 Prasības: augstākā vai vidējā speciālā izglītība atbilstoši Bibliotēku likumam; 
labas zināšanas informācijas meklēšanā; prasme strādāt ar BIS ALISE; prasme 
strādāt ar biroja tehniku un IT; valsts valodas prasme augstākajā līmenī, labas 
krievu un angļu vai vācu valodas zināšanas; labas  komunikācijas prasmes, 
spēja sadarboties, apzinīga un pozitīva attieksme pret veicamajiem 
pienākumiem.
 Galvenie pienākumi: lietotāju apkalpošana Pieaugušo nodaļā, galvenajam 
bibliotekāram – arī mobilajā bibliotēkā (bibliobusā); apmācīt lietotājus 
bibliotēkas pakalpojumu izmantošanā.
 Pretendentam jāiesniedz šādi dokumenti: pieteikums (motivācijas vēstule) uz 
1 lapas;  īss dzīves un darba gaitu apraksts (CV); izglītības dokumentu kopijas.
 Dokumentus ar norādi “Pieteikums uz vakanci” iesniegt Ogres Centrālajā 
bibliotēkā Brīvības ielā 35, Ogrē, LV – 5001, personīgi vai nosūtīt elektroniski uz 
e-pasta adresi info@ocb.lv, vai pa pastu uz augstāk minēto adresi līdz 2015. 
gada 12. jūnijam  (pasta zīmogs).
 Pretendenti, kuri atbildīs izvirzītajām prasībām, nedēļas laikā pēc pieteikša-
nās termiņa beigām tiks aicināti uz darba interviju.

--------------------------------------------------
 OGRES VPII “STRAUTIŅŠ” aicina darbā:
• pirmsskolas izglītības skolotāju;      •  mūzikas skolotāju.
 Prasības: augstākā pedagoģiskā pirmsskolas izglītība, pedagoģiskais stāžs 
vismaz 3 gadi, pamatzināšanas darbam ar datoru, radoša pieeja darbam. 
 CV līdz 20. jūnijam sūtīt uz e-pastu strautins@ogresnovads.lv vai iesniegt 
personīgi Lapu ielā 9, Ogrē, vadītājai.
  Tālrunis uzziņām 65021950.

-------------------------------------------
 MADLIENAS VIDUSSKOLA aicina darbā ar 2015. gada 1. septembri:
• izglītības psihologu ar pilnu darba slodzi 2015./2016.māc.g. (uz laiku);
• informātikas skolotāju pamatskolā un vidusskolā (9 mācību stundas 
nedēļā).
 Tālrunis informācijai 29464456.

----------------------------------------
 SUNTAŽU INTERNĀTPAMATSKOLA – REHABILITĀCIJAS CENTRS 
aicina darbā:
• speciālās izglītības skolotāju; •  latviešu valodas un literatūras skolotāju.
 Nodrošinām: pilnu darba slodzi; dienesta dzīvokli. 
 Pieteikšanās līdz 2015. gada 25. augustam. Tālrunis saziņai – 28633267.

INFORMĒ SIA “OGRES AUTOBUSS”
SIA “Ogres autobuss” atgādina  Ogres  un  Ogresgala  

iedzīvotājiem
 Ar  2015. gada  11.  maiju  kursē  autobuss  reģionālajā  starppilsētu  nozīmes 
maršrutā   Nr.  7788  Ogresgals – Ogre – Rīga:
    atiešanas  laiks izpildes  dienas
no  Ogresgala              6.00            katru  dienu
                                     11.10                katru  dienu
                        19.00       no  pirmdienas  līdz  sestdienai 
no  Rīgas starptautiskās autoostas  
                   7.30                katru  dienu
                  13.15               katru  dienu
                  17.45          no  pirmdienas  līdz  sestdienai
                               20.40      no pirmdienas  līdz  sestdienai  
 Starppilsētu nozīmes maršruta Nr. 7229  Pāvulēni – Ogre – Rīga:
 atiešanas laiks no Ogresgala plkst. 16.00, izpildes dienas – no pirmdienas  līdz 
sestdienai.

   Izmaiņas autobusu kustībā Līgo svētkos 2015. gada jūnijā
 21., 22.,  23.  un  24. jūnijā  ATCELTI  reisi  maršrutos:
• Nr. 6110  Ogre – Ogresgals  plkst. 5.40  no  Ogres,  plkst. 8.40  no Ogresgala;
• Nr. 7788 Rīga – Ogre – Ogresgals  plkst. 6.00  no  Ogresgala, plkst. 7.30 no  
Rīgas
 22. un  23.  jūnijā  ATCELTI  reisi  maršrutā
• Nr. 7228 Ogre – Suntaži – Sigulda plkst. 8.00 no Ogres, plkst. 13.05 no 
Siguldas.

Vietējās  nozīmes  maršrutu  autobusi  kursēs:
• 22. jūnija pēc  sestdienas kustības sarakstiem;
• 23. un  24. jūnijā pēc svētdienas kustības sarakstiem;
• 27. jūnijā pēc darba  dienas kustības sarakstiem.
 27. jūnijā maršrutā Nr. 7073 Meņģele – Madliena – Rīga  autobuss kursēs no  
Madlienas  plkst. 6.20 (atcelts  posms  Meņģele – Madliena).
 Maršrutā Nr. 14 Pārogres gatve – Mālkalnes pr. – Ogres kapi autobuss  kursēs 
19., 20. un 21. jūnijā.

Turpinājums no 1. lpp.

 Ogres novada pašvaldības policijas 
priekšnieks Uģis Ulmanis informē, ka 
pašvaldības policijas plašā darba 
lauka liela daļa saistīta ar nekopto 
īpašumu saimniekiem gan pilsētā, 
gan laukos. 
 U. Ulmanis skaidro, ka nekopto īpa-
šumu teritorijām pašvaldības policija 
pievērš pastiprinātu uzmanību jau ag-
rā pavasarī, kad ir liels kūlas dedzi-
nāšanas risks, kas apdraud cilvēku 
drošību un pat dzīvību. Darbs turpi-
nās arī vasarā – līdz pat vēlam ru-
denim, kad izaugusi lekna zāle, kas 
veido nepievilcīgu, nesakoptu ainu un 
rada bažas, ka nenopļautā zāle turpi-
nās augt un radīs jaunu kūlas dedzi-
nāšanas risku nākamajā gadā. 
 “Pavasarī, vasarā un rudenī nekop-
tās teritorijas nofiksējam un aicinām 
īpašniekus uz policiju, lai pārrunātu 
jautājumu par zāles pļaušanu. Tas ir 
apjomīgs darbs. Ja rudenī zāle netiek 
nopļauta, pavasarī nekoptās teritori-
jas īpašnieku aicinām atkārtoti. Pirms 
tam nekoptā teritorija tiek piefiksēta 
un uzsākta administratīvā pārkāpuma 
lieta. Ja teritorijas īpašniekam ir ob-
jektīvi iemesli, kāpēc tas nav izdarīts, 
dodam laiku teritoriju sakārtot. Ja ob-
jektīva iemesla nav – tiek sastādīts 
administratīvā pārkāpuma protokols 

un nodots izskatīšanai administra-
tīvajā komisijā,” skaidro U. Ulmanis. 
 Laika posmā no marta līdz maijam 
vien pašvaldības policija ir ierosi-
nājusi 208 administratīvās lietas par 
nesakoptajiem īpašumiem, komisijai 
nosūtīti 116 administratīvā pārkāpu-
ma protokoli. Vidēji vasaras – rudens 
laikā tiek sastādīti ap 60 protokoli. U. 
Ulmanis piebilst, ka daudzi īpašumu 
saimnieki, kad tiek uzsākta adminis-
tratīvā lieta, savu īpašumu tomēr sa-
kopj. Šopavasar izbeigtas 92 lietas 
tiem īpašumu saimniekiem, kuri poli-
cijas norādītajā termiņā īpašumus ir 
sakopuši. “Vēlos piebilst, ka pašvaldī-
bas policijas mērķis nav sastādīt pēc 
iespējas vairāk protokolu, bet gan 
panākt, lai novada teritorijā nekopto 
īpašumu skaits samazinātos,” skaidro 
U. Ulmanis.
  Sods par īpašuma nesakopšanu ir 
visai liels. Saskaņā ar Latvijas Admi-
nistratīvo pārkāpumu kodeksa (LA 
PK) 51. panta 2. daļu par zemes ap-
saimniekošanas pasākumu neizpildī-
šanu un zāles nepļaušanu, lai novēr-
stu kūlas veidošanos, var uzlikt nau-
das sods fiziskām personām no EUR 
140 – 700, bet juridiskām personām – 
no EUR 700 līdz 2700. 

Baiba Trumekalne

Pašvaldības policija atgādina – 
savs īpašums ir jāsakopj!

 Ogres novada pašvaldības domes 
ārkārtas sēdē 1. jūnijā tika izskatīts 
jautājums par domes sēdē 21.05. 
2015. pieņemtā lēmuma “Par atļauju 
rīkot publisku pasākumu Ogres es-
trādē 13.06.2015.” atcelšanu.
 Domes sēdē 21. maijā, izskatot SIA 
“Rozblum Activity group” iesniegumu, 
deputāti vienbalsīgi piekrita izsniegt 
atļauju “Baltic Summer Radio Dance” 
festivāla rīkošanai Ogres estrādē 
laika periodā no 2015. gada 13. jūnija 
plkst.15.00 līdz 2015. gada 14. jūnija 
plkst.5.00. 
 Pēc domes sēdes, domes vadībai 
tiekoties ar tiesībsargājošo iestāžu 
pārstāvjiem saistībā ar minētā pasā-
kuma organizēšanu, tomēr izrādījās, 
ka lēmums ir prettiesisks, jo ir pār-
kāptas Publisku izklaides un svētku 
pasākumu drošības likuma prasības 
– šī likuma 4. panta pirmā daļa no-
saka, ka valsts un pašvaldību iestā-
des publiskus pasākumus nerīko un 
pašvaldība neizsniedz atļauju šādu 
pasākumu rīkošanai piemiņas die-
nās, kas noteiktas 25. martā, 8. maijā, 
14. jūnijā un 4. jūlijā.
 Ārkārtas sēdes laikā pašvaldības 
juriste Stefānija Bertmane skaidroja, 
ka SIA “Rozblum Activity group” līdz 
1. jūnijam vēl nav izmantojusi ar ie-
priekš minēto lēmumu piešķirtās tiesī-
bas saņemt atļauju festivāla rīkoša-
nai, jo pašvaldībā nebija iesniegts 
atbilstoši likuma prasībām noformēts 
pieteikums un nepieciešamie doku-
menti, un publiska pasākuma pietei-
kums nebija izskatīts Publisku izklai-
des un svētku pasākumu drošības li-
kuma 7. panta 2. daļā paredzētajā 
kārtībā.
 S. Bertmane norādīja, ka minētajos 
apstākļos Ogres novada dome ir tie-
sīga atcelt 21.05.2015. lēmumu. Tur-
klāt Publisku izklaides un svētku pa-
sākumu drošības likuma 7. panta ce-

turtā daļa nosaka, ka, “ja pašvaldība 
konstatē, ka plānotais pasākums 
nevar notikt iesniegumā norādītajā 
vietā vai laikā, tā var piedāvāt citu vie-
tu vai laiku. Šādā gadījumā pašval-
dība izsniedz atļauju attiecīgā pasā-
kuma rīkošanai, ja pasākuma organi-
zators piekrīt piedāvātajai pasākuma 
norises vietai un laikam”.
 SIA “Rozblum Activity group” piln-
varotais pārstāvis Edgars Lazdiņš no-
rādīja, ka pasākumu nav iespējams 
atcelt vai pārcelt uz citu datumu, vai 
pārcelt pasākuma plānoto norises 
laiku, jo ir sarunāti mākslinieki, galve-
nais mākslinieks tikšot vests no Lietu-
vas un viņa uzstāšanās plānota pēc 
pusnakts, saskaņoti transporta grafi-
ki, aviobiļetes. E. Lazdiņš uzsvēra, ka 
izmaiņas radītu lielus zaudējumus, 
turklāt esot panākta vienošanās ar 
“Latvijas dzelzceļu”, ka tiks norīkots 
papildu vilciena reiss plkst. 3.30, lai 
pasākuma apmeklētāji varētu nokļūt 
uz Rīgu un Jelgavu. E. Lazdiņš no-
rādīja, ka pasākums plānots arī pēc 
pusnakts, tas var notiks klusinātā režī-
mā, atbildīgās institūcijas var sastādīt 
aktu.
 Domes priekšsēdētāja vietniece 
Ineta Tamane norādīja, ka likuma in-
terpretēšana nav pieļaujama un pa-
sākums var notikt tikai līdz plkst. 
24.00. I. Tamane uzsvēra, ka šajā ga-
dījumā tiesībsargājošām iestādēm un 
pasākuma organizatoriem pastiprināti 
jādomā par to, kas notiks ar pasāku-
ma apmeklētājiem, kuri, iegādājoties 
biļetes uz pasākumu, ir cerējuši uz 
garāku pasākumu, būs neapmierināti.
 Domes priekšsēdētāja vietnieks 
Egils Helmanis atvainojās ogrēnie-
šiem un visiem Latvijas iedzīvotājiem, 
īpaši represētajām personām, par 
pieļauto kļūdu, atļaujot pasākumu rī-
kot arī 14. jūnija naktī. E. Helmanis no-
rādīja, ka šāda situācija, iespējams, 

Festivālu Ogres estrādē atļauj rīkot tikai līdz pusnaktij
nebūtu izvērtusies, ja pasākuma or-
ganizatori pašvaldībā būtu vērsušies 
laicīgāk, nevis pēdējā brīdī. Pirmais 
iesniegums ar lūgumu atļaut organi-
zēt pasākumu tika saņemts 13. maijā, 
to nebija iespējams sagatavot izskatī-
šanai domes komitejas sēdē, kas no-
tika 14. maijā, līdz ar to dome par to lē-
ma tikai domes sēdē 21. maijā kā dar-
ba kārtībā papildus iekļautu jautāju-
mu. Turklāt pasākuma organizētāji vēl 
pirms saskaņošanas ar pašvaldību 
uzsāka šī pasākuma reklamēšanu.
 “Likums ir radīts tāpēc, lai būtu 
skaidrība, bet šajā gadījumā saistībā 
ar 14. jūniju mēs nevaram iet uz kom-
promisu – izvešana sākās tieši 14. jū-
nija naktī. Ja šādu pasākumu atļau-
sim, kā mēs pēc tam skatīsimies acīs 
tiem cilvēkiem, kuri cieta, tika izvesti?  
Likums visiem ir viens, tāpēc lūgsim 
policiju pārtraukt pasākumu, ja tas 
turpināsies pēc plkst. 24.00,” norādīja 
E. Helmanis, piebilstot, ka pasākuma 
organizatoriem, plānojot pasākumu, ir 
jāņem vērā, kādā datumā tas notiek.
 Deputāts Dainis Širovs norādīja, ka 
pasākuma organizatoriem, īpaši, ja tie 
profesionāli darbojas šovbiznesā, ir 
jāpievērš uzmanība likuma prasībām.
 Domes sēdē deputāti (A. Mangulis, 
E. Helmanis, I. Tamane, I. Vecziediņa, 
D. Širovs, M. Siliņš, V. Gaile, E. Dzel-
zītis, S. Kirhnere, J. Laizāns, M. Legz-
diņš, Dz. Mozule, L. Strelkova, nepie-
dalījās E. Bartkevičs, V. Pūķe, R. Ja-
voišs, A. Ceplītis) vienbalsīgi nolēma 
atcelt Ogres novada domes 21.05. 
2015. lēmumu “Par atļauju rīkot pub-
lisku pasākumu Ogres estrādē 13.06. 
2015.” kā prettiesisku un piekrist iz-
sniegt atļauju publiska pasākuma 
“Baltic Summer Radio Dance” festi-
vāla rīkošanai Ogres estrādē šā gada 
13. jūnijā no plkst.15.00 līdz 24.00.

Baiba Trumekalne
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Stāstām par uzņēmējiem Ogres novada pagastos

Ikdienas sazarotā darba ceļos un deju solī
 Meņģelietis Uldis Šmits un viņa ģi-
menes pārstāvji veiksmīgi sevi pierā-
da vairākās jomās. Tā ir uzņēmēj-
darbība, galdniecība, lauksaimnie-
cība, pakalpojumu sniegšana un ra-
došā indeve – dejošana.
 Uldis pēc profesijas ir galdnieks, 
namdaris. Savulaik strādājis Meņģe-
les kolhoza galdniecības darbnīcā. 
Viņa biogrāfijā ir piedalīšanās pa-
domju gadu konkursā “Mēs – tavi 
saimnieki, zeme”, kur nācās būt zino-
šam par zemes apstrādi, mēslošanu, 
sēšanu un ražas novākšanu. Par ie-
virzi lauksaimnieciskās sfēras nian-
sēs Uldis ir pateicīgs tagadējai Tau-
rupes pamatskolas direktorei Lonijai 
Pušmucānei. 
 Galdniecība ir Šmitu dzimtas arods, 
Ulda dēls Emīls turpina dinastiju jau 
ceturtajā paaudzē. Viņš ir beidzis 
Ogres tehnikumu un šobrīd vada celt-
niecības firmu “Domo”, kas ražo guļ-
būves. Brigādē strādā pārsvarā četri 
vietējie cilvēki – meņģelieši. Māja top 
gada laikā. Aptverts ne tikai bijušais 
Ogres rajons, bet arī Rīga un citi re-
ģioni. Uldis ir nākamo celtnieku skolo-
tājs. Protams, daudzi no viņiem jau 
strādā citur.
“Vairogi” – galdniecības citadele 

 U. Šmits ir pašnodarbināta per-
sona. Viņa galvenie meistarstiķi – iz-
gatavot pasūtījuma trepes, saimnie-
cības ēku durvis utt. Ulda pārliecība – 
cilvēki varētu izzāģēt personīgo mežu 
ar lielāku pievienoto vērtību, vispirms 
paši sev sarūpējot celtniecības ma-
teriālus. 
 Uzcītīgais un prasmīgais meņģe-
lietis guva lielu pieredzi, 10 gadu ga-
rumā izgatavojot koka rotaļlietas, kas 
nonāca Vācijā. To vidū bija dažādas 
mašīnas, tramvaji, mājiņas, karuseļi, 
zirdziņi utt. Darba devējs apgādāja ar 
vajadzīgajiem darba instrumentiem, 
bet tad uz septiņiem gadiem pazuda. 
Kad atkal parādījās, vācu kungs bija 
ļoti pārsteigts, ka latvietis šajā laikā 
nebija iztirgojis nevienu tehnikas vie-
nību, tāpēc visu atdāvināja godīgajam 
meistaram. 
 Protams, Uldis ir mantojis arī sava 
vectēva Arvīda Šmita darba galdus. 
Jau puikas gados skatījās un domāja, 
ka varētu izmantot. Nu tas arī notiek. 
Pie viena no darbgaldiem ir pielikts 
elektromotors. Savulaik vectēvs ga-
tavoja sviesta kastes, kuras tika sūtī-
tas uz Eiropu. Vectēvs arī bija tas, 
kurš uzbūvēja mājas “Vairogi”. Kāpēc 
šāds nosaukums? Tas radies 2. pa-
saules kara nogalē, kad Meņģeles pa-
kalnā pletās frontes līnija un risinājās 

sīvas kaujas. Šobrīd “Vairogos” ir di-
vas dzīvojamās mājās, vienā mīt Ul-
dis ar ģimeni, otrā viņa vecāki Skaid-
rīte un Jānis. 

Pakalpojumu cena un 
ģimenes lietas

 Otra U. Šmita darbības joma ir 
pakalpojumu sniegšana vietējiem 
iedzīvotājiem. Darbu buķetē ir zemes 
aršana, kultivēšana, kartupeļu stādī-
šana, pļaušana. Ulda princips – godī-
gums un punktualitāte pirmajā vietā. 
Un vēl – daudz tu vari paprasīt vien-
reiz, pēc tam gribētāju vari ilgi gaidīt. 
Svarīgāk cilvēkam palīdzēt par nor-
mālu, sakarīgu samaksu, tad arī pa-
šam darba netrūks. 
 Ģimenē kopā ar sievu Solvitu, kura 
darba dienas vada Meņģeles veikalā, 
izaudzināti trīs bērni. Pēc Emīla nāka-
mā ir Maira. Viņa pabeigusi Ogres 
tehnikuma dizaina nodaļu. Salīdzi-
noši nesen ieguva šofera tiesības, 
nolēma aizbraukt pie draudzenes 
apskatīt pasauli un papelnīt naudu; 
šobrīd strādā Anglijā par tirdzniecības 
menedžeri. Jaunākajam dēlam, Meņ-
ģeles pamatskolas audzēknim Aldim, 
tikai 10 gadi. Pagaidām šķiet, ka būs 
kārtīgs galdnieks. Pats sev uzbūvējis 
nelielu mītni un garāžu, bieži vien ir 
labs palīgs galdniecības darbos – 
slīpē trepes, ja nepieciešams kaut ko 
izgatavo, piemēram, gaļas dēlīšus. 
Lauksaimniecības niša – aitkopība
 Zemnieku saimniecībā “Vairogi” 
tiek apstrādāti 32 hektāri lauksaim-
niecībā izmantojamās zemes. Savu 
artavu sniedz astoņi hektāri meža. 
Galvenā lauksaimniecības līnija ir 
aitkopība. Šobrīd ganāmpulkā ir ap 
pusotra simta sprogainīšu, 74 no tām 
– aitu mātes. Pārsvarā ir ‘Latvijas 
melnās’, kā arī krustojumi ar ‘Merīnas’ 
šķirnes “villainītēm”. Tās ir gaļas aitas, 
bet, domājot par atražošanu, nav tik 
produktīvas. Reti kad metienā pie-
dzimst vairāk nekā viens jērs. Pro-
tams, jāveido augstražīgs ganām-
pulks, jāatbrīvojas no neproduktīvām 
aitām un teķiem. Tie nonāk Madlienas 
kautuvē un gaļas pārstrādes uzņē-
mumā “Skalavas”. Saimnieki paši 
aitas cērp, vilnu nodod pārstrādei uz 
Kurzemi. Pretī proporcionālā daudzu-
mā tiek saņemta dzija, ko savos 
meistarstiķos pārvērš Ulda mamma 
un dēla draudzene. “Vairogos” ir sa-
gādāta visa vajadzīgā tehnika – trak-
tori, sējmašīna, kombains, pļauj-
mašīna, vālotājs, malkas skaldāmā 
iekārta, trūkst tikai rulonu preses. To 
vajadzētu tuvākajā laikā iegādāt, jo ir 
doma aitu ganāmpulku palielināt līdz 

100 mātēm, tad jau arī jēru būs krietni 
vairāk. Dzīvnieku barības bāze jāvei-
do visnotaļ nopietna. Ziemas perio-
dam vienai aitai nepieciešami 250 
kilogrami siena, 10 aitas “noēd” 14 
ruļļus siena. Piecām aitām vajag 
vismaz vienu hektāru ganību. 

Lai tikai kaimiņam būtu vairāk...
 Savām vajadzībām Šmitu ģimenē 
tiek izaudzēti buļļi, sivēni, mājputnu 
bariņš; lieti noder siltumnīcas pie-
nesums; veldzei un gardām maltītēm 
paredzēti divi zivju dīķi, kuros mājo 
baltie amūri (reizē apzinīgi pilda 
ūdens gotiņu pienākumus...) un kar-
pas. Liels paldies par atsaucību saim-
niecisko lietu kārtošanā jāteic kaimi-
ņam, krusttēvam Kārlim Linkam un 
viņa trim dēliem.
 Uldis nepiekrīt, ka latvieši ir skau-
dīga, nenovīdīga tauta. Labu attiecību 
veidošana ir pašu cilvēku ziņā. Kat-
ram vajadzētu teikt un domāt – lai 
kaimiņam būtu vairāk, tad arī man būs 
vairāk un dzīvē ies labāk. 
 Brīvajā laikā Ulda galvenais vaļas-
prieks ir dejošana. Viņš aktīvi vērpis 
deju rakstus jauniešu, vidējās paau-
dzes un tagad jau senioru kolektīvos. 
Šobrīd tā ir Meņģeles “Sumulda” (vai 
vārda izskaņā neskan kaut kas ļoti 
tuvs un pazīstams?...). Vēl ar vienu 
latviešu nācijas vājību – dziedāšanu 
Uldis Šmits ir uz “tu”, tikai sēžot pie 
saviesīga svētku galda.

Andris Grantiņš

 Ogres novada domes ārkārtas sēdē 1. jūnijā deputāti lēma par nekustamā 
īpašuma Brīvības ielā 18/20, Ogrē, iegādi.
 Šī ēka, ko vēl aizvien rotā izkārtne “Pie zelta liepas”, lielai daļai ogrēniešu 
saistās ar savulaik populāro kafejnīcu. Par kādreizējo kafejnīcu liecina vien 
pieminētā izkārtne. 
 Latvijas Republikas oficiālajā izdevumā “Latvijas Vēstnesis” šā gada 11. maijā 
publicēts paziņojums par nekustamā īpašuma Brīvības ielā 18/20, Ogrē, 
pārdošanu pirmajā izsolē. 
 Domes sēdē deputāti nolēma piedalīties izsolē, lai iegādātos šo nekustamo 
īpašumu, kas sastāv no zemes vienības 2543 m² platībā, un uz tās esošo 
dzīvojamo ēku. 
 Īpašums atrodas pilsētas vēsturiskajā centrā (ēka ir vietējās nozīmes 
arhitektūras piemineklis) un nepieciešams likumā noteikto pašvaldības 
autonomo funkciju  izpildei, t.sk.  kultūras pieminekļu saglabāšanai. Ņemot vērā 
gan ēkas, gan zemesgabala atrašanos vietu, pašvaldība to varētu izmantot 
pilsētas kultūrvides attīstībai, vienlaikus saglabājot vēsturiskās apbūves un 
vēsturiskā centra vērtības nākamajām paaudzēm.  
 Piedalīties izsolē dome pilnvarojusi Ogres novada pašvaldības Attīstības 
departamenta Nekustamo īpašumu pārvaldes nodaļas vadītāju Gunti Graudiņu.

Nikolajs Sapožņikovs

Pašvaldība plāno iegādāties īpašumu pilsētas centrā

 Ar Eiropas Savienības Kohēzijas fonda finansiālu atbalstu Ogrē ir uzbūvētas 
un darbojas jaunas notekūdeņu attīrīšanas ietaises.
 Jaunais, Ogres pilsētai un visiem tās iedzīvotājiem stratēģiski nozīmīgais 
infrastruktūras  objekts oficiāli tika atklāts 22. maijā.
 Līdz 2011. gada 6. maijam Ogres notekūdeņu attīrīšanas iekārtu komplekss 
bija privātīpašums – tas piederēja SIA “KP tehnoloģijas”. Apzinoties to, ka 
pašvaldībai savu funkciju nodrošināšanai ir nepieciešams šīs attīrīšanas 
ietaises modernizēt, Ogres novada dome pieņēma lēmumu tās iegādāties savā 
īpašumā. Pārņemot šo kompleksu, pašvaldībai radās iespēja izmantot Eiropas 
Savienības Kohēzijas fonda finansējumu jaunu notekūdeņu attīrīšanas iekārtu 
būvniecībai ūdenssaimniecības attīstības projekta ietvaros (ūdenssaimniecības 
attīstības projekta 3. kārta, kas tagad ir pabeigta). 
 Būvdarbus veica SIA “Per Aarsleff”, būvuzraudzību – SIA “Aqua-Brambis”. 
Būvdarbu izmaksas – 5.1 milj. EUR. 
 Ūdenssaimniecības attīstības projekts ar Eiropas Savienības Kohēzijas fonda 
finansiālo atbalstu pilsētā turpinās – rit šī projekta noslēdzošās, 4. kārtas darbi 
Jasmīnu, Klusajā, Peldu, Plūsmas, Rūpnieku, Vanagu, Zīļu, Andreja Pumpura, 
Andreja Upīša, Baldones, Dzelzceļa, Griezes, Kļavas, Lāčplēša, Lejas, Oskara 
Kalpaka, Pīlādžu, Pulkveža Brieža, Skautu, Vītolu, Zaļajā, Andreja, Apses, 
Atpūtas, Avotu, Caunes, Dienvidu, Jāņa Fabriciusa, Lielvārdes, Liepu, Riekstu, 
Smilšu, Strādnieku, Strautu un Vizbuļu ielā, kā arī Strēlnieku prospektā un 
Viestura alejā.
 Projekta rezultātā Ogrē būs izbūvēti un rekonstruēti aptuveni 80 kilometru 
kanalizācijas un ūdensvada tīklu un pieslēgumu iespējas radītas aptuveni 1200 
privātmājām.                Nikolajs Sapožņikovs

Jaunas notekūdeņu attīrīšanas ietaises Ogrē

 Ogres invalīdu biedrības valde 30. jūnijā plkst. 10 Ogres pilsētas stadionā 
Skolas ielā 21 rīko SPORTA SPĒLES un aicina biedrības biedrus aktīvi 
piedalīties. 
 Dalībai sporta svētkos jāpiesakās līdz 25. jūnijam (ieskaitot).

Valde

OGRES INVALĪDU BIEDRĪBĀ

 Latvijas pensionāru federācijas (LPF) 10. kongresā, kas notika 18. maijā Rīgā, 
kopā ar citu Latvijas pensionāru biedrību deleģētajiem pārstāvjiem piedalījās ar i 
Ogres pensionāru biedrības valdes priekšsēdētājs Jānis Staudžs un valdes 
locekle Vita Bormane.  
 Kongresā tika pieņemtas izmaiņas un papildinājumi LPF statūtos, kā arī 
pieņemtas rezolūcijas, t. sk. rezolūcija par parakstu vākšanu, atbalstot LPF 
prasības valdībai un Saeimai, lai nekavējoties tiktu pieņemti Labklājības 
ministrijas izstrādātie grozījumi pensiju likumā un pensiju indeksācijā. 
 Tuvāk par kongresa darbu un pieņemtajiem lēmumiem var iepazīties LPF 
izdevumā, kas ir pieejams Ogres pensionāru biedrības birojā darba laikā. 
Parakstīties par atbalstu augstāk minētajiem LPF lēmumiem var katru 
ceturtdienu no plkst.10.00 līdz 13.00 – līdz šā gada 1. jūlijam.
 Cienījamie Ogres pensionāri! Atgādinu par ekskursijām: 26. jūnijā dosimies 
ekskursijā uz Zemgali (Iecava, Bauska, Bruknas muiža). Dalības maksa EUR 13 
(pusdienas cenā nav iekļautas). Pieteikties 17. un 18. jūnijā no plkst.10.00 līdz 
13.00 Ogres pensionāru biedrības birojā Ogres kultūras centrā, 175. kabinetā. 
 Nākamā ekskursija būs 9. jūlijā, pieteikties 6. jūlijā. 
 Tālrunis uzziņām 25155056, ceturtdienās no plkst. 10.00 līdz 13.00.

Jānis Staudžs, Ogres pensionāru biedrības valdes priekšsēdētājs 

OGRES PENSIONĀRU BIEDRĪBĀ

 Ogres novada pašvaldība īsteno projektu 
“Publisko interneta pieejas punktu attīstība Ogres 
novadā” ar mērķi paaugstināt piekļuves iespējas 
internetam pēc iespējas plašākām sabiedrības 
grupām novada teritorijā, nodrošinot piekļuvi 

publiskās pārvaldes un komercsabiedrību piedāvātajiem elektroniskajiem 
pakalpojumiem un informācijai, lai veicinātu iedzīvotāju iekļaušanos sabiedrības 
sociālajos, ekonomiskajos un kultūras procesos un uzlabotu dzīves kvalitāti.
 Kopējās projekta izmaksas ir 21 755.60 EUR, no kuriem Eiropas Reģionālās 
attīstības fonda (ERAF) finansējums ir 85%, valsts budžeta līdzfinansējums 
2.25% un pašvaldības finansējums ir 12.75 %.
 Kopumā tiek izveidoti 13 publisko interneta pieejas punkti, no tiem Ogres 
pilsētā 8, bet pārējie 5 publiskie interneta pieejas punkti tiks izveidoti Ogresgala, 
Krapes, Lauberes, Meņģeles un Madlienas pagastu pārvaldēs. Visi ierīkotie 
publiskie interneta pieejas punkti būs ar bezvada interneta piekļuves zonu un 
tikai viens punkts būs ar datortehniku un daudzfunkcionālu iekārtu.
 Pašlaik ir iegādāta datortehnika ar programmatūru un daudzfunkcionālā 
iekārta (skeneris, kopētājs un printeris), kas atradīsies vienā no interneta pieejas 
punktiem Ogres pilsētā. Uz šo brīdi arī ir noslēgts uzņēmuma līgums un notiek 
darbi pie publisko interneta pieejas punktu ar bezvada interneta piekļuves zonu 
izveidošanas novada teritorijā.

Edgars Pārpucis,  
Ogres novada pašvaldības  Projektu vadības nodaļas projektu vadītājs

Turpinās projekta “Publisko interneta pieejas 
punktu attīstība Ogres novadā” īstenošana

 29. maijā Ogrē tika pabeigti darbi 
projektu “Siltumnīcefekta gāzu emisi-
ju samazinājums Ogres pilsētas pub-
liskās teritorijas apgaismojuma infra-
struktūrā II kārta, pilsētas teritorijas 
apjoms” un “Siltumnīcefekta gāzu 
emisiju samazinājums Ogres pilsētas 
publiskās teritorijas apgaismojuma 
infrastruktūrā II kārta, A6 šosejas 
apjoms”.   
 Kopumā abu projektu ietvaros tika 
nomainīti 902 nātrija un HgLI gai-
smekļi pret energoefektīviem un videi 
draudzīgiem LED tipa gaismekļiem ar 
papildus gaismas spilgtuma regulē-
šanas funkciju, kas samazina elektro-
enerģijas patēriņu.
 Jaunie gaismekļi ir uzstādīti uz A6 
Daugavpils šosejas: no Ogres pilsē-
tas robežas līdz pilsētas robežai (gā-
jēju celiņi) – 146 gab.; no Ogres pilsē-
tas robežas līdz pilsētas robežai 
(braucamā daļa) – 256 gab.
 Arī 41 ielā Ogrē ieviesti videi drau-
dzīgi un energoefektīvi gaismekļi: 
Kalna prospekts no Preses ielas līdz 
Brīvības ielai – 12 gab.; Bērzu aleja no 
Brīvības ielas līdz Krasta ielai – 13 
gab.; Akmeņu iela no Vidzemes ielas 
līdz 1. Maija gatvei – 20 gab.; 1. Maija 
gatve no Vidzemes ielas līdz Fabri-
ciusa ielai – 16 gab.; Parka iela no 
Tīnūžu ielas līdz Ceriņu ielai – 13 
gab.; Saules prospekts no Zilokalnu 
līdz Vidus prospektam – 8 gab.; Upes 
prospekts no dzelzceļa tuneļa līdz 
Kalna prospektam – 6 gab.; Vidzemes 
iela no Akmeņu ielas līdz dzelzceļam 

– 11 gab.; Druvas iela no Austrumu 
ielas līdz DOMO lielveikalam – 10 
gab.; Jaunā gatve no Karjera ielas līdz 
ielas beigām – 27 gab.; Stūrīšu gatve 
no dzelzceļa līdz Lazdu gatvei – 6 
gab.; Lazdu gatve no Lazdu gatves 
līdz Stūrīšu gatvei – 19 gab.; Pārogres 
gatve no Karjera ielas līdz ielas 
beigām – 30 gab.; Pavasara gatve no 
Jaunās gatves līdz Špakovska par-
kam – 2 gab.; Pureņu iela no Pārogres 
gatves līdz ielas beigām – 11 gab.; 
Karjera iela no A6 šosejas līdz Lazdu 
gatvei – 14 gab.; Kaļķu iela no A6 šo-
sejas līdz dzelzceļam – 7 gab.; Drav-
nieku iela no Dārza ielas līdz Kaļķu 
ielai – 5 gab.; Draudzības iela no 
Dārza ielas līdz ielas galam – 14 gab.; 
Dārza iela no A6 šosejas līdz Strēl-
nieku prospektam – 14 gab.; Nogāzes 
iela no A6 šosejas līdz Draudzības 
ielai – 9 gab.; Kalēju iela no Dārza 
ielas līdz Kalēju ielai – 5 gab.; Austru-
mu iela no A6 šosejas līdz CSDD 
Ogres nodaļai – 18 gab.; Pulkveža 
Brieža iela no Raiņa prospekta līdz 
Baldones ielai – 18 gab.; A. Upīša iela 
no A6 šosejas līdz Pulkveža Brieža 
ielai – 10 gab.; Kļavas iela no Raiņa 
ielas līdz ielas galam – 7 gab.; Dzelz-
ceļa iela no Raiņa ielas līdz ielas ga-
lam – 3 gab.; Raiņa prospekts no A6 
šosejas līdz Kļavas ielai – 9 gab.; Sko-
las iela no Brīvības ielas līdz dzelz-
ceļam – 21 gab.; Grīvas prospekts no 
Brīvības ielas līdz Skolas ielai – 15 
gab.;  A. Pumpura iela no A6 šosejas 
līdz Skautu ielai – 3 gab.; Jaunogres 

prospekts no A. Pumpura ielas līdz 
Baldones ielai – 21 gab.; Baldones 
iela no Jaunogres prospekta līdz 
Pulkveža Brieža ielai – 7 gab.; Kalna 
prospekts no A6 šosejas līdz Rīgas 
ielai – 5 gab.; Kalna prospekts no Ķir-
šu ielas līdz Bērzu alejai – 7 gab.; 
Rīgas iela no A6 šosejas līdz Tirgoņu 
ielai – 7 gab.; Tirgoņu iela no Rīgas ie-
las līdz autoostai – 11 gab.; Ķiršu iela 
no Kalna prospekta līdz Ogres upei – 
3 gab.; Brīvības iela no Rīgas ielas 
līdz dz/c stacijai – 8 gab.; Strēlnieku 
prospekts no Dārza ielas līdz Čakstes 
prospektam – 32 gab.; Brīvības iela 
no Kranciema ielas līdz Poruka ielai – 
23 gab.
    Abu projektu kopējās attiecināmās 
izmaksas ir 793 422.37 EUR, no tiem 
KPFI finansējums ir 555 395.66 EUR 
(70%) un projektu neattiecināmās iz-
maksas ir 25 680.92 EUR (fosilā 
bāze, atbilstoši Ministru kabineta no-
teikumiem Nr. 408).
 Projektos paredzētos darbus veica 
SIA “RECK”.
 Plānots, ka, ieviešot jauno apgais-
mojumu, vairāk kā par 60% tiks sama-
zināts esošais elektroenerģijas patē-
riņš, samazinot pašvaldības budžeta 
izdevumus apgaismojuma nodroši-
nāšanai.
   Šo projektu ietvaros tiks samazināts 
CO  emisijas apjoms atmosfērā par 2

191.92 t/gadā.
 Pēteris Preiss, Ogres novada 
pašvaldības  Projektu vadības 

nodaļas projektu vadītājs

Apgaismojumu Ogres ielās nodrošinās
energoefektīvi un videi draudzīgi gaismekļi

“Vairogu” saimnieks un viena no 
‘Latvijas melnajām’ avitiņām
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 Kafejnīca “Niko”, Brīvības ielā 23, 
šķiet, ir zināma visiem ogrēniešiem. 
Kafejnīcu pirms 18 gadiem, 1997. 
gada novembrī, atvēra ogrēniete 
Gunita Kedere.

 “Ar kafejnīcas atmosfēru saskāros 
jau bērnībā. Kad mācījos 4. klasē, 
tēvs man vasarā sarunāja darbu 
ēdnīcā “Zilie kalni”. Tur novācu trau-
kus, pēc pāris dienām man jau uz-
ticēja lielākus darbus, nopelnīju sev 
kabatas naudu. 8. klasē man bija sap-
nis – atvērt savu kafejnīcu. Tolaik do-
māju, ka tā varētu būt Rīgas ielā, ēkas 
otrajā stāvā būtu viesnīca, blakus 
esošajos šķūņos – autoremont-
darbnīca. Gadiem ejot, par šo sapni 
biju piemirsusi. Vēlāk man par to at-
gādināja māsa,” savus uzņēmējdar-
bības aizsākumus atminas Gunita.    
 “Pēc izglītības esmu piena pro-
duktu tehnoloģe. Kad pabeidzu Rīgas 
Pārtikas rūpniecības tehnikumu, mani 
nosūtīja darbā uz pienotavu Ogres-
galā. Šis darbs diez ko negāja pie 
sirds. Sāku strādāt Rīgas piena kom-
binātā, vēlāk zemnieku saimniecības 
“Salenieki” veikalā Lielvārdē, tad vei-
kalā Ķegumā. Ar laiku man uzticēja šo 
veikalu vadīt. Pamazām radās doma 
radīt kaut ko pašai. 1996. gadā ap-
meklēju interesantus kursus Rīgā 
“Strādājot pats sev”. Izstrādāju bizne-
sa plānu un meklēju iespējas to īste-
not.” Lieki piebilst, ka Gunitas biznesa 
plāns bija saistīts ar savas kafejnīcas 
atvēršanu. Meklējot piemērotāko vie-
tu, jaunajai uzņēmējai patikusi tā 
saucamā ugunsdzēsēju tornīša ēka 
Upes prospektā un ēka Brīvības ielā 
23, kur arī “Niko” tika atvērts. Ēka gan 
bija pamatīgi nolaista, un bija nepie-
ciešami līdzekļi tās sakārtošanai. 
“Šajā ziņā esmu ļoti pateicīga savai 
ģimenei, kura noticēja manai idejai, 
manam plānam un spējām to visu 
īstenot. Bankas negribēja dot kredītu. 
Paldies Ilgonai Zumentei un SEB 
bankai, kas ļāva man īstenot savu 
sapni. Paldies manai mammai un 
māsai, krustmātei Mārītei Vīksnai. 
Krustmāte visu savu dzīvi bija pavāre, 
kopā ar viņu veidoju kafejnīcas pirmo 
ēdienkarti, vairākus gadus viņa bija 

“Niko” vadošā pavāre. Visu laiku es-
mu jutusi sava tēva Nikolaja svētību, 
kurš diemžēl nepieredzēja kafejnīcas 
atvēršanu. Bet viņam par godu kafej-
nīcai ir nosaukums “Niko”. Vēlāk uzzi-
nāju, ka no grieķu valodas šis vārds 
nozīmē “pārvarēt”. Tā saka, ka vārds 
dod spēku.”
 Veidojot kafejnīcas interjeru, Gunita 
konsultējusies ar dizaineru Kasparu 
Suipi. Kopīgi izvēlēti krāsu toņi, iekār-
tojums, radusies ideja iekārtot atse-
višķu stūrīti ģimenēm – ar rotaļlietām, 
ērtu dīvānu. G. Kedera atzīst, ka ar 
mārketinga akcijām neaizraujas, jo 
uzskata, ka labākā reklāma ir klienti, 
kuri par kafejnīcu pastāsta cits citam. 
“Galvenais princips, kas kafejnīcā tiek 
ievērots, ir kvalitatīvs, svaigs ēdiens – 
lai ir kā mājās. Ja kādreiz ir kāda 
akcija, tad tikai tāpēc, lai iepriecinātu 
savus klientus. 1. septembrī cienājam 
bērnus ar saldumiem, arī Lieldienās. 
Kafejnīcas dzimšanas dienā, 16. no-
vembrī, klientus iepriecinām ar svētku 
kūciņu. Piedāvājam atlaižu kartes 
patstāvīgajiem klientiem. Pēc klientu 
lūguma ir izveidots dienas piedāvā-
jums – zupa, otrais ēdiens, saldais. 
Tas ir lētāks un ātrāk pagatavojams,” 
saka Gunita. “Klienti ir vaicājuši par 
iespēju kafejnīcā rīkot banketus. Tam 
neesmu piekritusi, jo, aizslēdzot ka-
fejnīcu, citi klienti būs vīlušies. Jā, ne-
lielā tuvinieku vai draugu lokā kafej-
nīcā ir atzīmētas dažādas dzīves jubi-
lejas, bet tāpēc nekad neesam kafej-
nīcu slēguši citiem. Esam pagatavo-
juši uzkodas dažādiem semināriem 
un citiem pasākumiem,” saka “Niko” 
saimniece. 
 Daudz kas no sākotnējā biznesa 
plāna “Niko” saglabājies līdz šim. “Ka-
fejnīcas koncepcija jau pašā sākumā 
paredzēja, ka te nebūs nekā lieka, 
viss būs bez pompa, ar labu komandu 
un mājīgi. Jā, varbūt šaurībā – bet kā 
mājās. Bija skaidrs, ka kafejnīca būs 
ģimenēm – gan bērniem, gan vecā-
kiem, gan vecvecākiem. Atceros, ka 
pašā sākumā mammas atsūtīja grupi-
ņu pirmklasnieku, nauda bija līdzi ie-
dota, svinēja kādu pasākumu. Uzticē-
jās. Tagad uz “Niko” nāk šo pirmklas-
nieku bērni,” saka Gunita. 
 Arī šobrīd klientu loks esot plašs – 
ģimenes, strādājošie, jaunieši, pen-
sionāri, sportisti… Citi regulāri brauc 
no Rīgas, Jūrmalas, Ropažiem, Rum-
bulas vai Ādažiem, reizēm iegriežas 
arī kāds ārzemnieks, kurš devies ap-
skatīt Ogri vai ciemojas pie radiem. 
Kafejnīcas saimniece piebilst, ka visi 
“Niko” klienti ir īpaši – ja arī ienāk dus-
mīgi vai neapmierināti, tad kafejnīcas 
atmosfērā kļūst priecīgi un apmieri-

Kafejnīca “Niko” – te ir kā mājās

nāti. Ogres jaunieši kafejnīcai pat di-
vas reizes piešķīruši “Jauniešu gada 
balvu” par iecienītāko ēstuvi jauniešu 
vidū. “No klientiem esmu dzirdējusi, 
ka viņi šeit labi jūtas, priecājas par 
lielajām porcijām, demokrātiskajām 
cenām. Esmu patiešām priecīga, ka 
Ogrē ir tik daudz ēstuvju, vismaz ap 
20, kas tik mazai pilsētai ir ļoti daudz. 
Nevienu neuztveru kā konkurentu, jo 
katrai ir savs klientu loks,” saka G. 
Kedera.
 Gunita teic, ka viņas darbībā kādas 
pārmaiņas notikušas ik pēc pieciem 
gadiem. Pēc pirmajiem pieciem ga-
diem, kad atvērts “Niko”, veikta kafej-
nīcas piebūves būvniecība un papla-
šinātas telpas, vēl pēc pieciem ga-
diem Gunita atvērusi dāvanu namiņu 
– SIA “Lajs”, kas gan ilgi nav darbo-
jies, vēl pēc pieciem gadiem pasaulē 
nākusi mietiņa Estere (6). Šobrīd jau ir 
idejas nākamajām pārmaiņām. “Dar-
bs “Niko” ir mans dzīvesveids. Es ne-
gribētu atvērt vēl kādu kafejnīcu, jo 
man pašai jābūt klāt visos procesos. 
Man vajag no rīta būt šeit, kafejnīcā, 
pagaršot ēdienu, izjust atmosfēru, re-
dzēt klientus. Šis darbs ir mana dzīve. 
Un prieks, ka lielajam skrējienam pa 
vidu atliek laiks arī sev un ģimenei. 
Man patīk ceļot, peldēt, aiziet uz teātri 
vai kādu koncertu, lasīt grāmatas – 
vēsturiskus romānus un par kulināriju. 
Ja salīdzina, kā ēd citur pasaulē, tad 
mēs varam lepoties ar savu galda 
kultūru. Ēšana mums nav kults, kā 
citviet. Mēs paēdam, lai dzīvotu, nevis 
dzīvojam, lai paēstu,” ir pārliecināta 
“Niko” saimniece un uzsver, ka viņas 
panākumi ēdināšanas biznesā no-
teikti ir saistīti ar “Niko” lielisko astoņu 
cilvēku komandu, ar kuru kopā tiek 
atzīmēti dažādi dzīves svētki, no 
kuriem lielākie – “Niko” dzimšanas 
diena. Tad visi kopā dodas kādā iz-
braucienā, sportiskās aktivitātēs, 
bauda kultūras pasākumus vai vien-
kārši ir visi kopā tepat “Niko”. “Par to, 
kādi esam, esmu pateicīga saviem 
labajiem un čaklajiem kolēģiem, ar 
kuriem diendienā strādājam kopā jau 
daudzus gadus,” ir pateicīga G. Kede-
re.

Baiba Trumekalne

Vizītkarte
 Kafejnīca “Niko”, Brīvības iela 23, 
tālrunis 65024894, 
e-pasts gunitakedere@inbox.lv.
 Darba laiks: no pirmdienas līdz ce-
turtdienai un svētdienās no plkst. 
10.00 līdz 23.00; 
piektdienās un sestdienās no 10.00 
līdz plkst. 24.00.

Stāstām par uzņēmējiem Ogres vēsturiskajā centrā

Ogres novada pašvaldībā darbu uzsācis 
Apmeklētāju pieņemšanas centrs

 Lai uzlabotu un pilnveidotu 
novada pašvaldības klientu 
apkalpošanu un nodrošinātu 
pašvaldības pakalpojumu sa-
ņemšanu vienuviet, no 26. 
maija darbojas Ogres novada 
pašvaldības Apmeklētāju pie-
ņemšanas centrs.
 Apmeklētāju pieņemšanas 
centrs atrodas Brīvības ielā 33 
(1. stāvā), Ogrē, un tajā  tiek 
nodrošināti šādi pakalpojumi:
• ar pašvaldības pakalpoju-

miem saistīto dokumentu (tai skaitā iesniegumu, priekšlikumu, sūdzību u.c.) 
iesniegšana  un izsniegšana;
• elektroniski iesniegto dokumentu pieņemšana un izsniegšana;
• dzīvesvietas deklarēšanas jautājumi;
• apmeklētāju konsultēšana un informēšana ar pašvaldības pakalpojumiem 
saistītos jautājumiem; 
• pierakstīšanās pieņemšanai pie pašvaldības vadības un speciālistiem.

 Apmeklētāju pieņemšanas centrs strādā bez pusdienu pārtraukuma un ir 
atvērts: 
• pirmdienās no plkst. 8.00 līdz 18.00;
• otrdienās, trešdienās un ceturtdienās no plkst.8.00 līdz 17.00;
• piektdienās no plkst.8.00 līdz 16.00.

 Ogres novada pašvaldības centrālās administrācijas tālrunis uzziņām ir 
65071160, elektroniskais pasts: ogredome@ogresnovads.lv.

 Apmeklētāju pieņemšanas centra telpās tagad atrodas arī Ogres novada 
pašvaldības kase. Kases darba laiks ar pusdienu pārtraukumu no plkst.12.00 
līdz 13.00: 
• pirmdienās no plkst. 8.00 līdz 18.00;
• otrdienās, trešdienās un ceturtdienās no plkst.8.00 līdz 17.00;
• piektdienās no plkst. 8.00 līdz 16.00. 

 Laipni gaidīti Ogres novada pašvaldības Apmeklētāju pieņemšanas centrā!

 Jau vairākus gadus starp Zilokalnu 
prospekta 20 un Zilokalnu prospekta 
22 daudzdzīvokļu mājas iedzīvo-
tājiem ir strīds par pieguļošās terito-
rijas – stāvlaukuma izmantošanu.
 Ogres novada pašvaldības aģen-
tūras “Ogres namsaimnieks” direktors 
Aigars Briedis skaidro, ka starp abas 
mājas iedzīvotājiem strīds par piegu-
ļošās teritorijas – stāvlaukuma izman-
tošanu pastāv vismaz 5 gadus. “Sa-
vulaik privatizācijas komisija visu ze-
mi starp ēkām Zilokalnu prospektā 20 
un 22 ēku piešķīra tikai 20. mājai, kas 
liedz šo teritoriju izmantot Zilokalnu 
prospekta 22. mājas iedzīvotājiem,” 
skaidro A. Briedis. Visu šo gadu laikā 
abu māju iedzīvotāji savā starpā nav 
varējuši atrast kompromisu un ir vēr-
sušies pašvaldībā ar lūgumu palīdzēt 
konfliktu atrisināt.
 Pašvaldība ir uzklausījusi abas 
konfliktā iesaistītās puses un ir vērsu-
sies pie zemes īpašnieka Inta Siliņa ar 
lūgumu atļaut pie ēkas Zilokalnu 
prospektā 22 izbūvēt 43 autostāv-
vietas. Pašvaldība ir saņēmusi I. 
Siliņa pilnvarnieces Gunas Kriškānes 
vēstuli, kurā norādīts, ka zemes īpaš-
nieks iebraucamā ceļa un stāvvietu 
veidošanu uz zaļās zonas rēķina ne-
atbalsta, tomēr, lai dotu pašvaldībai 
iespēju operatīvi risināt varbūtējas 
līdzīgas strīdus situācijas, piedāvā ie-
gādāties vairākus zemes gabalus par 

Valsts zemes dienesta noteikto ka-
dastrālo vērtību. Tiek piedāvāts iegā-
dāties zemes gabalu Rīgas ielā 16a, 
kurā ietilpst septiņas zemes vienības, 
no kurām uz sešām atrodas 35 
daudzdzīvokļu ēkas un viena ir Ogres 
vecupes teritorija (teritorijas platība – 

2150 519 m ), par 1 330 224 EUR, vai 
arī šī zemes gabala sastāvdaļas – 

2Zilokalnu prospekts 22 (3256 m ) un 
2Zilokalnu prospekts 24 (3874 m ), 

kuru kopējā kadastrālā vērtība ir EUR 
91 335.
 No kopējas zemes gabala platības 

2lielāko daļu – 106 198 m  – nomā paš-
valdības aģentūra “Ogres namsaim-
nieks”, attiecīgi maksājot īpašniekam 
nomas maksu (2014. gadā par zemes 
nomu samaksāti 78 336.80 EUR). 
 2. jūnijā ar I. Siliņa pilnvarnieci G. 
Kriškāni tikās Ogres novada pašval-
dības domes priekšsēdētāja vietnieks 
Egils Helmanis, A. Briedis un Adminis-
tratīvā departamenta direktore Dana 
Bārbale, lai pārrunātu iespējamo sa-
darbību minētā konflikta risināšanai. 
Šobrīd ne mājas iedzīvotāji, ne paš-
valdība nevar atļauties iegādāties 
minētos zemes gabalus. E. Helmanis 
vēlreiz uzsvēra, ka konflikts starp 
iedzīvotājiem ir samilzis un risinājums 
ir jāmeklē nekavējoties. G. Kriškāne 
norādīja, ka zemes īpašnieks stāv-
vietu izveidošanai nepiekrīt un kā vie-
nīgo risinājumu piedāvā vai nu paš-

valdībai, vai mājas iedzīvotājiem zemi 
nopirkt un tad ar to rīkoties pēc sa-
viem ieskatiem. G. Kriškāne atgādi-
nāja, ka māju iedzīvotājiem esot ie-
spēja izmantot vairākas maksas auto-
stāvvietas.
 E. Helmanis: “Arī es esmu savas 
pilsētas patriots un uzskatu, ka zaļā 
zona pilsētā pēc iespējas ir jāsaglabā, 
tomēr šī ir cita situācija. Iedzīvotāju 
starpā ir konflikts, kas jāatrisina neka-
vējoties, un tā vienīgais risinājums ir 
izbūvēt autostāvvietas, kas šīs 
daudzdzīvokļu mājas iedzīvotājiem ir 
akūti nepieciešamas, turklāt pašval-
dība ir gatava piedalīties ar līdzfinan-
sējumu šo stāvvietu izbūvē. Prasīt tā-
du summu no pašvaldības vai mājas 
iedzīvotājiem no zemes īpašnieka 
puses ir nekorekti.”
 Sarunas laikā ar zemes īpašnieka 
pilnvarnieci G. Kriškāni kompromisi 
netika panākti, tāpēc E. Helmanis ai-
cina iedzīvotājus vērsties ar atklātu 
vēstuli pie zemes īpašnieka I. Siliņa 
kunga ar lūgumu atļaut pašvaldībai 
pie daudzdzīvokļu ēkas Zilokalnu 
prospektā 22 izbūvēt autostāvvietas, 
kas nepieciešamas minētās mājas ie-
dzīvotājiem.         Baiba Trumekalne

Pašvaldība grib palīdzēt iedzīvotājiem, 
zemes īpašnieka pilnvarotā persona ietiepjas

LĪGOSIM PLĀTERES PILSKALNĀ!
 Pirms trīs gadiem pēc Ogres novada domes priekšsēdētāja vietnieka Egila 
Helmaņa ierosinājuma radās jauna tradīcija Ogres novadā – līgošana latvisko 
tradīciju garā – ar ugunskuru, jāņuzālēm, dziesmām, uguns rituāliem, sieru un 
miestiņu Plāteres pilskalnā. 
 Turpinot šo jauko tradīciju – līgošanu pie dabas krūts, Ogres novada iedzī-
votāji aicināti būt kopā Madlienas pagasta Plāteres pilskalnā 21. jūnijā plkst. 17.
 Līgosim kopā ar Ivetu un Vidvudu Medeņiem. Ieeja brīva. 
 Autobuss (bezmaksas) no Ogres kultūras centra laukuma uz Plāteres 
pilskalnu aties plkst. 16. Pasākumam beidzoties, tiks nodrošināts transports uz 
Ogri.

Marija Morjakova
dz.16.04.1922.

Vilhelmīna Popkova
dz.10.03.1931.

Helēna Protizāne
dz.26.05.1923.
Ignatijs Saruls
dz.10.12.1938.
Gunta Vilciņa
dz.09.11.1947. 

Bernadeta Berezovska
dz.19.12.1952.
Tamāra Brante
dz.14.09.1964.
Ināra Brīvība

dz.10.12.1928.
Vasilijs Drozdovs

dz.11.05.1938.
Marta Dūzele
dz.24.12.1927.
Gaļina Endzele
dz.14.01.1932.

Juris Kalniņš
dz.01.02.1949.
Vilis Kozlovs
dz.19.10.1948.

Kārlis Krūmiņliepa
dz.09.09.1948.

Ziedonis Kundziņš
dz.21.04.1959.

Anna Masļeņikovs
dz.27.10.1936.
Velta Mistre

dz.31.03.1924.

Aizsaulē aizgājuši (22.05.2015. – 04.06.2015.)

Ogres novada  pašvaldība  izsaka  līdzjūtību 
aizgājēju tuviniekiem.

Balva par ieguldījumu basketbola prestiža 
stiprināšanā 

 Ogres Basketbola skolas direktorei 
Ilgai Neimanei piešķirta basketbola 
kluba “VEF Rīga” balva – stipendija 
2500 EUR apmērā.
 Basketbola kluba “VEF Rīga” 
dibinātās ilggadējā VEF sporta kluba 
vadītāja Jevgenija Kisiela vārdā 
nosauktās basketbola reputācijas 
spodrināšanas stipendijas padome 
šogad nolēmusi balvu piešķirt Ogres 
Basketbola skolas direktorei I . 
Neimanei un bijušajam valstsvienības 
kapteinim, patlaban basketbola trenerim Uvim Helmanim – par ieguldījumu 
basketbola prestiža veicināšanā.
 I. Neimanes darbība daudzu gadu garumā nostiprinājusi basketbola pozīcijas 
Ogres novadā un Ogres Basketbola skolu padarījusi par vienu no labākajām 
Latvijā. Ogrē regulāri tiek sagatavoti Latvijas jaunatnes izlašu kandidāti un 
spēlētāji, kuri veiksmīgi spēlē daudzos Latvijas klubos.  
 2014. gadā ar aktīvu I. Neimanes līdzdalību Ogrē pirmo reizi tika 
noorganizētas Eiropas U16 čempionāta spēles, uzlabojot pilsētas basketbola 
infrastruktūru.
 I. Neimanes konsekventais darbs sekmējis Ogres Basketbola komandas 
stabilu sportisko izaugsmi. BK “Ogre”, kuras sastāvā ir gandrīz tikai pilsētas 
Basketbola skolā augušie spēlētāji, 2014./2015. gada sezonā izcīnīja pirmo 
vietu Latvijas Basketbola līgas 2. divīzijas čempionātā.
 Stipendijas mērķis ir uzlabot basketbola kā valstī populārākā sporta veida 
reputāciju, finansiāli atbalstot labākos piemērus, vienlaikus vērtējot kā viņu 
profesionālo, tā sabiedrisko darbību un personības individuālo attieksmi 
basketbola prestiža stiprināšanā, paust atzinību par paveikto.

 Baiba Trumekalne
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